
Zápis z jednání Vědecko - umělecké rady FA ČVUT v Praze konaného  
dne 14. 5. 2019 v 15,00 hodin. 

 
Přítomni:  prof. Ing. arch. Ladislav Lábus, Hon. FAIA, prof. dr. ir. Henri Achten,Ph.D., doc. Ing. 
aut. arch. Michaela Brožová, prof. Ing. arch. Matúš Dulla, DrSc.,  doc. Ing. arch. Irena Fialová, 
prof. Ing. arch. Jan Jehlík,  prof. akad. soch. Marián Karel, prof. Ing. Miloslav Pavlík, CSc., Ing. 
Vladimír Sitta, prof. Ing. arch. Ján Stempel, prof. Ing. arch. – ir. Zdeněk Zavřel,  Ing. arch. 
Milan Körner, CSc., prof. PhDr. Petr Kratochvíl, CSc., prof. akad. arch. Jiří Pelcl, Dr. h. c., Ing. 
arch. Josef Pleskot, Ing. Pavel Štěpán 
 
Hosté:  Mgr. Karel Ksandr, Ing. arch. Boris Redčenkov, doc. Ing. arch. Radek Kolařík, MgA. 
Aleš Lapka, PhDr. Jana Tichá, Ph.D., doc. Ing. arch. Jiří Buček, Ing. Klára Salzmann, Ph.D., 
prof. Ing. arch. Bohumil Kováč, PhD., prof. Ing. Josef Fanta, CSc., doc. Ing. arch. Ivan Plicka, 
CSc., doc. Dr. Ing. Alena Salašová, doc. Ing. Kristina Janečková, Ph.D. 
 
Omluveni: prof. Ing. arch. Zdeněk Fránek, prof. Ing. Mgr. akad. arch. Petr Hájek, prof. Ing. 
arch. Michal Kohout, prof. Ing. arch. Petr Pelčák, Ing. Zdeněk Sendler, 
 
 
Program jednání: 
 
1) Habilitační přednáška Ing. arch. Borise Redčenkova 
2) Habilitační přednáška Ing. Kláry Salzmann, Ph.D. 

3) Různé   

 odsouhlasení nového člena habilitační komise Ing. Marka Novotného Ph.D., 

 žádost Ing. Aleše Marka o schválení Ing. arch. Jana Hlavína, Ph.D. školitelem, 

 žádost Ing. Aleše Marka o schválení Ing. arch. Marka Pavlase, Ph.D. školitelem, 

 žádost prof. Ing. arch. Michala Kohouta: 

o o schválení Ing. arch. Michala Juhy školitelem, 

o schválení Ing. arch. M. Juhy a Ing. arch. Davida Belka, Ph.D.  členy zkušebních 

komisí pro Bc. a Mgr. studijní programy, 

o schválení doc. Ing. arch. Davida Tichého, Ph.D. členem komise pro obhajoby 

disertačních prací a státní doktorské zkoušky 

 žádost Ing. Vladimíra Sitty  

o o schválení Ing. Kláry Salzmann,  Ph.D. školitelkou, 

o  o schválení členů zkušební komise BSKA Ing. Pavla Borusíka, Ph.D., Ing. et 

Mgr. Evy Jeníkové, Ing. Karla Slánského, Ing. Aleše Ditterta a Ing. Romanu 

Michalkovou Ph.D. 

 žádost prof. Ing. arch. Jana Jehlíka o schválení  členů komise pro obhajoby 

diplomových prací a státní zkoušky MSc. Arch. Kateřiny Čechové a Ing. et Ing. arch. 

Petry Kunarové, 

 žádost doc. Ing. Vladimíra Daňkovského, CSc. o schválení členů komisí pro státní 

bakalářské zkoušky Ing. Aleše Marka a Ing. Pavla Melouna 

 žádost doc. Ing. Daniely Bošové o schválení Ing. Lenky Prokopové, Ph.D. školitelkou) 

 
 
 

Před jednáním VUR rezignoval písemně na členství ve Vědecko-umělecké radě 
FA ČVUT ze zdravotních důvodů pan prof. Ing. Petr Moos, CSc., VUR má tedy 21 
řádných členů. 
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Ad 2) Habilitační přednáška Ing. arch. Borise Redčenkova 
Obor: „Architektura“ 
Téma přednášky: ROZUM A CIT Interpretace místa… Význam pro vlastní architektonický 
návrh…  
 
Habilitační komise: 
předseda:    prof. Ing. arch. Zdeněk Fránek         Brno 
členové:                      doc. PhDr. Oldřich Ševčík, CSc.         FA ČVUT Praha                   

 doc. Mgr. ak. arch. Roman Brychta         VŠUP Praha 
 doc. Ing. arch. Radek Kolařík  FA ČVUT Praha 
 MgA. Aleš Lapka  Praha           

                       
Oponenti habilitační práce:  

PhDr. Jana Tichá, Ph.D. 
Ing. arch. Aleš Burian 
doc. Ing. arch. Jiří Buček 
 

Stanovisko habilitační komise přednesl v zastoupení předsedy  MgA. Aleš Lapka: 
Habilitační komise se usnesla na provedení tajného hlasování dle Metodiky pro habilitační a 
jmenovací řízení na ČVUT v Praze dle článku 6, Průběh habilitačního řízení, odstavec 6. 
Komise se sešla v počtu 3 členů, obálky s hlasovacími lístky byly předány pracovníkovi 
oddělení pro vědeckou a výzkumnou činnost. Komise se dále usnesla, že Boris Redčenkov 
splňuje příslušná kritéria a komise navrhuje jeho jmenování docentem. Komisi nejsou známy 
publikace Borise Redčenkova v predátorských časopisech. V Praze 19. 3. 2019 
 
Pro formulaci hodnocení úrovně habilitační přednášky byli VUR zvoleni tito členové 
VUR FA: 
prof. Ing. arch. Ir. Zdeněk Zavřel, Dr. h. c. 
prof. PhDr. Petr Kratochvíl, CSc. 
Ing. arch. Milan Körner, CSc. 
 
Hodnocení úrovně habilitační přednášky Ing. arch. Borise Redčenkova: 
Přednáška na téma: Interpretace místa 
Tématem přednášky byly vztahy ROZUMU a CITU s podtitulem „Interpretace místa“. V jejím 
úvodu se arch. Redčenkov zaměřil na to, jak stavby reagují na daný kontext a nabízejí silný 
prožitek. Zdůraznil komunikativní dialogický charakter procesu tvorby atelieru A 69. 
V architektuře je podle něj vždy promíseno to, co je nutné, a to, co je podstatné; objektivní 
faktory musí být tvořivě zvládnuty subjektivitou. Ani respekt k místu neznamená pasivní 
přizpůsobení, ale podnět tvorby. Artikulace hran mezi vnitřním a vnějším prostředím je 
podstatným prostředkem evokace prožitků architektury. Tyto obecně teoretické teze pak 
dokumentoval analýzou řady realizací společného ateliéru A 69. 
Architekt Redčenkov prokázal schopnost teoretické reflexe konkrétních staveb, dokázal 
překročit rovinu pouhého popisu k výstižné interpretaci jejich základního konceptu a jejich 
vztahu k místu. Předpokladem kvalitní prezentace byla samozřejmě úroveň předváděných 
staveb, přičemž  se zejména novější realizace jevily přesvědčivěji ve vztahu k tématu stavba a 
místo. 
 
Tajné hlasování proběhlo pod dohledem dvou skrutátorů: 
Ing. arch. Josefa Pleskota a  prof. Ing. arch. Jána Stempela. 
 

Závěr: Z celkového počtu 21 členů k hlasování oprávněných, bylo přítomno 15.  
Počet hlasů kladných 15, záporných 0, neplatných 0. 
Návrh na jmenování docentem obdržel potřebný počet hlasů.  VUR pověřuje děkana 
fakulty odesláním návrhu společně s patřičnými dokumenty dle § 72, odst. 11 zákona 
111/1998 rektorovi ČVUT. 
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Ad 2) Habilitační přednáška Ing. Kláry Salzmann, Ph.D.: 
Obor: „Urbanismus a územní plánování“ 
Téma přednášky: „Proč je nutno krajinu plánovat“ 
 
Habilitační komise: 
předseda:    prof. Ing. Petr Sklenička                  ČZU Praha         
členové:                      prof. Ing. arch. Bohumil Kováč, PhD. Bratislava 

 prof. RNDr. Bedřich Moldan, CSc., Dr. h. c. Praha  
                         prof. Ing. Josef Fanta, CSc.           Praha 

 doc. Ing. arch. Ivan Plicka, CSc.  FA ČVUT Praha 
           

Oponenti habilitační práce:  
prof. Ing. arch. Jan Jehlík 
doc. Dr. Ing. Alena Salašová 
doc. Ing. Kristina Janečková, Ph.D. 
 

Stanovisko habilitační komise přednesl v zastoupení předsedy komise  doc. Ing. arch. 
Ivana Plicka, CSc.: 
Komise na svém jednání 15. 4. 2019 konstatovala, že se ztotožňuje s názory dvou oponentů, 
že práce nesplňuje kritéria stanovená  pro habilitační práce, ani pro kategorii komentovaný 
soubor projektů. 
Položky v tabulce kvantifikovaných kritérií nenaplňují požadavky na udělení titulu docent 
z hlediska kvantity a kvality publikační a tvůrčí činnosti. 
Habilitantka nesplňuje významnou součást kvantifikovaných kritérií v kategorii Pedagogická 
činnost. 
Komisi není známo, že by habilitantka publikovala v nakladatelstvích či vydavatelstvích 
uvedených v Beallově seznamu. 
Komise nedoporučila udělení titulu docent. 
 
Průběh habilitačního řízení na zasedání VUR FA ČVUT 14. 5. 2019: 
Přestože předložená habilitační práce Ing. Kláry Salzmann, PhD. získala dva negativní 
posudky oponentů (prof. Ing. arch. Jehlíka, doc. Ing. Janečkové, Ph.D.) a nedoporučující 
stanovisko habilitační komise (4 hlasy proti, jeden člen se zdržel hlasování), byla habilitantka 
připravena reagovat na připomínky oponentů i komise a přednést svou habilitační přednášku.  
Po delší živé diskusi, kdy bylo upozorněno na fakt, že plánování krajiny je proces, který nemá 
srovnatelné ohlasy jako architektonický projekt, že práce neodpovídá požadovanému 
standardu a měla by být doplněna a že kvantifikovaná kritéria nebyla rozhodujícím a jediným 
limitujícím kritériem pro udělení titulu docenta, bylo přednesení habilitační přednášky 
odloženo. Zaznělo též doporučení na případné rozšíření habilitační komise o krajinářského 
architekta. 
 

Závěr: 
Děkan FA ČVUT, prof. Ing. arch. Ladislav Lábus, Hon. FAIA habilitační řízení přerušuje a žádá 
habilitantku o doplnění podkladů a vyjasnění formálních náležitostí, především hodnocení 
kvantifikovaných kritérií.  

 
Ad 3) Různé 

a) Vzhledem k rezignaci doc. Brychty na členství v habilitační komisi Ing. Marka 
Novotného byl navržen jako nový člen komise prof. Ing. Jozef Oláh, PhD.  
Z celkového počtu 21 členů k hlasování oprávněných, bylo přítomno 16,  
počet hlasů kladných 16, počet hlasů záporných 0, zdržel se 0. 
VUR FA návrh schválila. 
 

b) Členům VUR byla s předstihem zaslána žádost doc. Ing. Aleše Marka o schválení Ing. 
Jana Hlavína. školitelem. 
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Z celkového počtu 21 členů k hlasování oprávněných, bylo přítomno 16,  
počet hlasů kladných 16, počet hlasů záporných 0, zdržel se 0. 
VUR FA návrh schválila. 
 

c) Členům VUR byla s předstihem zaslána žádost doc. Ing. Aleše Marka o schválení Ing. 
arch. Marka Pavlase, Ph.D.. školitelem. 
Z celkového počtu 21 členů k hlasování oprávněných, bylo přítomno 16,  
počet hlasů kladných 16, počet hlasů záporných 0, zdržel se 0. 
VUR FA návrh schválila. 
 

d) Členům VUR byla s předstihem zaslána žádost prof. Ing. arch. Michala Kohouta o 
schválení Ing. arch. Michala Juhy. školitelem. 
Z celkového počtu 21 členů k hlasování oprávněných, bylo přítomno 16,  
počet hlasů kladných 16, počet hlasů záporných 0, zdržel se 0. 
VUR FA návrh schválila. 
 

e) Členům VUR byla s předstihem zaslána žádost prof. Ing. arch. Michala Kohouta o 
schválení Ing. arch. Michala Juhy členem zkušebních komisí pro Bc. a Mgr. studijní 
programy. 
Z celkového počtu 21 členů k hlasování oprávněných, bylo přítomno 16,  
počet hlasů kladných 16, počet hlasů záporných 0, zdržel se 0. 
VUR FA návrh schválila. 
 

f) Členům VUR byla s předstihem zaslána žádost prof. Ing. arch. Michala Kohouta o 
schválení Ing. arch. Davida Belka, Ph.D. členem zkušebních komisí pro Bc. a Mgr. 
studijní programy. 
Z celkového počtu 21 členů k hlasování oprávněných, bylo přítomno 15,  
počet hlasů kladných 13, počet hlasů záporných 0, zdržel se 2. 
VUR FA návrh schválila. 
 

g) Členům VUR byla s předstihem zaslána žádost prof. Ing. arch. Michala Kohouta o 
schválení doc. Ing. arch. Davida Tichého, Ph.D. členem komise pro obhajoby 
disertačních prací a státní doktorské zkoušky. 
Z celkového počtu 21 členů k hlasování oprávněných, bylo přítomno 16,  
počet hlasů kladných 16, počet hlasů záporných 0, zdržel se 0. 
VUR FA návrh schválila. 
 

h) Členům VUR byla s předstihem zaslána žádost Ing. Vladimíra Sitty o schválení Ing. 
Kláry Salzmann, Ph.D. školitelkou 
Z celkového počtu 21 členů k hlasování oprávněných, bylo přítomno 16,  
počet hlasů kladných 16, počet hlasů záporných 0, zdržel se 0. 
VUR FA návrh schválila. 
 

i) Členům VUR byla s předstihem zaslána žádost Ing. Vladimíra Sitty o schválení Ing. 
Pavla Borusíka, Ph.D., Ing. et Mgr. Evy Jeníkové, Ing. Karla Slánského, Ing. Aleše 
Ditterta a Ing. Romany Michálkové  členy zkušebních komisí BSKA 
Z celkového počtu 21 členů k hlasování oprávněných, bylo přítomno 15,  
počet hlasů kladných 12, počet hlasů záporných 0, zdržel se 3. 
VUR FA návrh schválila. 
 

j) Členům VUR byla s předstihem zaslána žádost prof. Ing. arch. Jana Jehlíka o 
schválení MSc. Arch. Kateřiny Čechové a Ing. et Ing. arch. Petry Kunarové členkami 
komise pro obhajoby diplomových prací a státní zkoušky 
Z celkového počtu 21 členů k hlasování oprávněných, bylo přítomno 15,  
počet hlasů kladných 13, počet hlasů záporných 0, zdržel se 2. 



1.12.2021 

 

 

VUR FA návrh schválila. 
k) Členům VUR byla s předstihem zaslána žádost doc. Ing. Vladimíra Daňkovského o 

schválení Ing. Aleše Marka a Ing. Pavla Melouna členy komisí pro státní bakalářské 
zkoušky 
Z celkového počtu 21 členů k hlasování oprávněných, bylo přítomno 15,  
počet hlasů kladných 15, počet hlasů záporných 0, zdržel se 0. 
VUR FA návrh schválila. 
 

l) Členům Vědecko-umělecké rady FA ČVUT byly s předstihem zaslány podklady 
k žádosti doc. Ing. Daniely Bošové  o schválení Ing. Lenky Prokopové, Ph.D. 
školitelkou. 
Z celkového počtu 21 členů k hlasování oprávněných, bylo přítomno 15,  
počet hlasů kladných 15, počet hlasů záporných 0, zdržel se 0. 
VUR FA návrh schválila 

 
Příští jednání Vědecko-umělecké rady FA ČVUT je stanoveno na úterý 25. června 
2019. 
 
 

Zapsala:  
Ivana Christová         15. 5. 2019 

 


